



Nor'Easter



An official publication of :
Blue Knights® International

North East Conference // Conférence Nord-Est

CONNECTICUT - MAINE - MASSACHUSETTS - NEW BRUNSWICK - NUNAVUT - NEWFOUNDLAND/LABRADOR
NEW HAMPSHIRE - NOVA SCOTIA - ONTARIO - PRINCE EDWARD ISLAND - QUEBEC - RHODE ISLAND - VERMONT



2017 NO.2 PUBLISHER : PAULETTE FRANC

This newsletter is intended for Blue Knights **ONLY**. No part of this publication may be reproduced without written consent of the Publisher or the Board of Directors of the Blue Knights Northeast Conference. The views and opinions expressed herein are those of the Publisher and may not necessarily reflect the views of the BOD or the NEC.

Ce bulletin est à l'intention des membres Blue Knights **SEULEMENT**. Aucune partie de cette publication ne peut être reproduite sans le consentement écrit de l'éditeur ou du Comité de Direction des Blue Knights de la Conférence Nord-Est. Les vues et opinions exprimées ci-après sont celles des auteurs et ne reflètent pas nécessairement celles du Comité de Direction ou de la CNE.

Upcoming events / Événements à venir

June 15 to 18	Atlantic Friendship Weekend	blueknights1@hotmail.com
July 16 to 21	Int'l Convention Milwaukee WI	www.BrewCityKnights.com
August 4th	MIRA Race for the Blinds	www.blueknightsqciigranby.com
Sept 15-16-17	NEC Fall Conference	www.blueknightsqciigranby.com

Information flyers are also available on our Facebook page : North East Conference
Les informations sont également disponibles sur notre page Facebook : North East Conference

Publisher's column : Paulette Franc (Quebec-IV)



Summer is here... in some part of New England anyways. By the time you read this I will have put more than 1800 miles on my Spyder !

I want to remind you all that this year is the International Election. You will soon receive a ballot so PLEASE VOTE.

If you want to know what true Blue Knights friendship is, drop by at the Atlantic Friendship Weekend. No politics, only fun and rides. You will meet a good bunch of friends and experience why the Blue Knights were founded in the beginning.

Of course you HAVE to come in the Eastern Townships and stay for the weekend at the North East Conference that will be held in Granby, hosted by Quebec II. A great gang with a lot of energy for party.

RWP

////////////////////////////////////

L'été est arrivé... en tout cas dans une partie de la Nouvelle Angleterre. Au moment où vous lirez ces lignes, j'aurai déjà atteint plus de 3000 km sur mon Spyder !

Je voudrais vous rappeler que cette année est une année d'élection à l'International. Vous recevrez bientôt vos bulletins de vote. VOTEZ !

Si vous voulez comprendre ce qu'est la vraie amitié Blue Knights, venez nous voir à l'Atlantic Friendship Weekend. Vous n'entendrez pas parler de politique. Seulement du fun et de belles randonnées. Vous allez rencontrer une bonne gang d'amis et expérimenter pourquoi le club des Blue Knights a été fondé.

Bien sûr, vous DEVEZ venir nous visiter dans les Cantons de l'Est et rester pour la fin de semaine à la Conférence Nord Est qui sera tenue à Granby. Le chapitre hôte est Québec II. Une bonne gang avec beaucoup d'énergie pour les partys.

RAF

PAULETTE FRANC
450-521-4978
paulette17308@gmail.com

Chairman's column : David Nielsen (NH-IV)

The 2017 riding season is upon us and the long winter but a distant memory. Have fun, enjoy your rides and above all watch out for the four wheelers.



I recently got back from the spring 2017 Conference in Dedham MA. The weather was not the best, but the MA I made up for it. Great job to all the members and their families that put on such a great conference. I am only sorry that I did not win the pellet stove.

I was honored to be nominated to the position of Chairman for another term. I hope that I have your support at the fall Conference. If you have any questions from me, please feel free to contact me. Also nominated were: Ricky Gautreau (International Rep), John Morin (Secretary/Treasurer), Deanno Piedimonte (CA Vice Chairman), and Ed Gaibl (US Vice Chairman). If you have any questions of these Blue Knights, please contact them directly. We have seen some negative comments for some of the International Officers positions. Please do not participate in the negative commenting in public forums. This only serves to bring down and cheapen our club.

No chapter bid for the spring 2018 Conference. If your chapter is interested, please contact me A.S.A.P. and be prepared to bid at the fall Conference in Granby QC. If no chapter steps up by the fall conference then I will set a date and time for the spring business meeting. There will be no "official conference".

Laconia Bike Week is June 16-25. NH IV is the resident Blue Knights Chapter for the event. If you are in the area and need assistance, please feel free to call me. We have an open ride on June 16 to the top of Mt. Washington. If interested, please contact us. Don't forget the Police Motorcycle Museum in Meredith NH, while you are in the area. The museum is owned and operated by a member of NH IV.

The Fall Conference will be in Granby QC and is expected to be a great time. I hope to see you all there.

If you have any questions or comments, please feel free to call me 603-387-7056 or email me oldmanfx@metrocaster.net



La saison de randonnées 2017 est commencée et le long hiver n'est plus qu'un lointain souvenir. Amusez-vous, appréciez vos randonnées et par dessus tout, faites attention aux véhicules 4 roues.

Je reviens de la Conférence du Printemps 2017 à Dedham Mass. Le temps n'était pas ce qu'il y avait de mieux mais MA-1 nous l'a fait oublier. Beau travail aux membres et à

leur famille qui ont travaillé à en faire une belle Conférence. Je suis seulement désolé de ne pas avoir gagné le poêle à granules...

J'ai été honoré d'avoir été nommé pour la position de Chairman pour un autre terme. J'espère avoir votre support à la Conférence d'Automne. Si vous avez des questions pour moi, n'hésitez pas à me contacter. Ont également été nommés : Ricky Gautreau (Représentant International), John Morin (Secrétaire/trésorier), Deanno Piedimonte (CAN Vice-Chairman), et Ed Gaibl (US Vice-Chairman. Si vous avez des question pour ces personnes, je vous invite à les contacter directement. Il y a eu dernièrement des commentaires négatifs pour quelques candidats à l'élection de l'International. Je vous demande de ne pas participer aux commentaires négatifs faits dans les forums publiques. Cela ne sert qu'à rabaisser notre club.

Aucun chapitre ne s'est présenté pour tenir la Conférence du Printemps 2018. Si votre chapitre est intéressé, veuillez me contacter O.P.C. et préparez-vous à présenter votre soumission à la Conférence d'Automne à Granby QC. Si aucun chapitre ne se met de l'avant d'ici la Conférence d'automne, nous planifierons une date et heure pour le meeting du printemps et il n'y aura donc aucune Conférence "officielle".

La "Bike Week" de Laconia se tiendra du 16 au 25 juin. Le chapitre NH-IV est le chapitre résident Blue Knights pour l'évènement. Si vous êtes dans le coin et avez besoin d'assistance, n'hésitez pas à me contacter. Nous aurons une randonnée ouverte à tous le 16 juin qui nous amènera au sommet du Mont Washington. Si vous êtes intéressés, veuillez nous contacter. N'oubliez pas le Musée de la Moto de la Police à Meredith NH pendant que vous êtes dans la région. Le musée est la propriété et est opéré par un membre de NH-IV.

La Conférence d'Automne sera tenue à Granby QC et on s'attend à un bel évènement. J'espère vous voir tous là.

Si vous avez des questions ou commentaires, n'hésitez pas à m'appeler au 603-387-7056 ou m'envoyer uncourriel au oldmanfx@metrocast.net

Merci

Dave Nielsen (NH-IV)

USA Vice Chairman's column : Ed Gaibl (MA-1)



Well we in the northeast United States are getting into our riding season for 2017. MA Chapter One hosted The Spring Northeast Conference for 2017 in Dedham, MA. Conference was a great success. We had 147 people for dinner on Saturday night. The meals were excellent. If only the rain had held off, our Blessing of the Bikes, might of had a few more attendees.

Many other events are in full swing, and we have had a great time riding with our brother-sister Blue Knights so far. Attended couple of Bike Blessings. Helped place 70,000 flags on graves of our veterans at the Bourne National Cemetary. Participated in Memorial Day Parades for our Veterans in the Town of Avon, MA.

Getting ready for Americade in upstate New York, Laconia Bike Week in New Hampshire, Blue Knights International Convention in Milwaukee, WS, and many many other activities. Hoping to see many of you in the wind on rides and sharing good times.

Please remember to « Ride with Pride » and Stay safe.

////////////////////////////////////

Eh bien, dans le nord-est des États Unis, nous avons commencé notre saison de randonnées pour 2017. Mass-1 a tenu la Conférence Nord-Est du Printemps pour 2017 à Dedham au Massachusset. Une Conférence qui a eu un très grand succès. Nous avons reçu 147 personnes pour le souper du samedi soir. Les repas étaient excellents. Si seulement la pluie s'était retenue de tomber, nous aurions eu plus de participants à la bénédiction des motos.

Plusieurs évènements battent leur plein et nous avons eu beaucoup de plaisir à nous promener avec nos frères/sœurs Blue Knights jusqu'à présent. Nous avons assisté à quelques bénédiction de motos, aidé à placer 70,000 drapeaux sur les tombes de nos vétérans au Cimetière National de Bourne, et participé à la Journée de Parade Mémoriale de nos vétérans dans la ville de Avon Massachusset.

Maintenant, je me prépare pour l'Américade dans l'état de New-York, la Laconia Bike Week dans le New Hampshire, la Convention Internationale Blue Knights à Milwaukee Wisconsin et beaucoup beaucoup d'autres activités. J'espère vous voir dans le sillage de nos randonnées et partager avec vous de bons moments.

Rappelez-vous de « Randonner avec Fierté », et Soyez prudent.

ED GAIBL (MA-1)
508-566-4826
bk50ed@comcast.net

Canadian Vice Chairman's column : Guy Poirier (QC-I)

The season started slowly, travelling to different “opening brunches” of some Québec and Ontario chapters.

The most important visit was to the Blue Knights Heaven One memorial in Nicolet. More than 90 members from different chapters came to pay their respect.

I am ready for the “Friendship Weekend” in Nova Scotia from the 15 to the 18 of June. Great ride to be on your “to do list”

DON'T forget the NorthEast Conference in Granby 15-16-17 Sept 2017

See you on the road.



////////////////////////////////////

La saison débute lentement. Plusieurs visites auprès des chapitres Québécois et Ontariens pour des « brunchs d'ouverture ».

La visite la plus importante fut celle du monument à Nicolet.

Plus de 90 membres de différents Chapitres étaient présents pour rendre hommage à nos disparus.

Je suis prêt pour le « « Friendship Weekend » » en Nouvelle Écosse du 15 au 18 juin.

Super belle « ride » à mettre sur votre liste.

Et en passant...Conférence Nord Est à Granby les 15-16-17 Sept 2017.

On se revoit sur la route.

GUY POIRIER (QC-I)
450-601-2040
gpoirier001@bell.net

Secretary / treasurer's column : John Morin (NH-1)



Hello All,

The weather is getting better everyday, and time to get out riding. Please ride safely.

I would like to thank MA-1 for a great conference. Congratulations go out to the raffle winners: \$1000 - Daniel Chateauneuf, \$500 - Neil Sarzen, \$250 - Lou Fraser.

The following were nominated for NEC positions: Chair - Dave Neilsen, VC (CA) - Deanno Piedimonte, VC (US) - Ed Gaibl, Sec./Treas. - John Morin, Int. Rep - Ricky Gautreau.

Don't forget that it is an election year for International. Please encourage all your members to vote.

Hope to see you at the International Convention in Milwaukee

////////////////////////////////////

Bonjour à tous,

Le temps s'améliore tous les jours et c'est le temps de sortir et randonner. SVP soyez prudents.

Je voudrais remercier MA-1 pour une belle conférence. Félicitations à nos gagnants du tirage : 1000\$ - Daniel Chateauneuf, 500\$ - Neil Sarzen, 250\$ - Lou Fraser.

Les personnes suivantes sont candidats à la table de la Conférence : Chairman – Dave Neilsen, Vice Chairman (CA) – Deanno Piedimonte, Vice Chairman (US) – Ed Gaibl, Sec./Trés. – John Morin, Int'l Rep. – Ricky Gautreau.

N'oubliez pas que c'est une année d'élection à l'International. SVP encouragez vos membres à voter.

Espérant vous voir à la Convention Internationale à Milwaukee.

JOHN MORIN (NH-1)

603-627-2611

morin13john@comcast.net

NEC Safety Officer's column : Daniel Fortier (QC-XIV)



Hello Blue Knights friends,

Now that the records of cold and snowfall are behind us, let me tell you about an intensive week of defensive driving crash training I just did.

I made a motorcycle trip to England where they are driving on the left side of the roadway. So adapt is an understatement. It reminded me of a training session during which we switched the control levers on a small motorcycle to better understand the concentration required by a new driver. Our reflexes could cause a fall and the level of concentration drained our energy so fast. The same thing happened during this trip in the UK. I often ended up on the wrong side of the road as I kept repeating to myself « left, go left » and oops those reflexes sent me on the wrong side of the median curb again.

As a reminder :

Look Up and far: Visual limit point, or where both sides of the road touch. In a curve, your speed must drop before entering while you are looking where the median border lines are join closer.

Have an overview : find and identify all road hazards, whether mobile or not, without focusing at them to decide what to do ... (thighs or store sales are part of it)

Keeping an exit door : anticipating the unpredictable. As I was driving on the left of the road, I could not anticipate the movements of the vehicles. Simply getting out of a parking lot, I had to think : left or right to not to be facing traffic? I kept a greater distance in front of me to avoid being boxed in traffic.

Make sure to be seen : I was counting the visible mirrors in the traffic, often I was seeking eye contact with drivers at the intersections, another fraction of a second. The right turns happened right in my face ... we are used to anticipating a left turn in front of us ... Thank you ABS !!!

Keeping my eyes moving : I had eyes all around my head ! My little Canadian flag on my license plate intrigued the car drivers who approached dangerously to read Montreal and who would then give me the « thumbs 'up ». I can assure you that I slept very deeply at night because I was burned out. It was just as exhausting for my passenger!

I enjoyed my experience. Next time, why not go to London ? (might need lots of convincing on my passenger's side). I'll tell you about it. Keep the rubber under.

////////////////////////////////////

Formation Printanière !

Bonjour amis Blue Knights,

Derrière nous les records de froid et de chutes de neige. Avez-vous fait une révision des principes de conduite préventive ? Laissez-moi vous raconter ma semaine intensive de formation.

J'ai fait un voyage de moto en Angleterre où la conduite est du côté gauche de la chaussée, donc on doit s'adapter. Je me suis souvenu d'un stage de formation où nous avons inversés les leviers de commandes de côté sur une petite moto pour comprendre la concentration nécessaire à un nouveau conducteur sur un parcours. Nos réflexes pouvaient véritablement causer une chute et la concentration nécessaire nous drainait l'énergie très rapidement. Eh oui, même chose durant ce voyage. Je me retrouvais souvent du mauvais côté de la route et je me répétais « à gauche, à gauche » et oops ces réflexes me ramenaient du mauvais côté du terre-plein encore !

Regarder haut et loin : point visuel limite, où les deux côtés de la route se touchent. Dans une courbe, votre regard baisse autant que la vitesse, les lignes médianes et de bordure se rejoignent plus près.

Avoir une vue d'ensemble : repérer et identifier tous les dangers de la route, qu'ils soient mobiles ou non, sans les fixer du regard pour décider d'une action à prendre...(les cuisses ou les soldes de magasins en font partie)

Garder une porte de sortie : prévoir l'imprévisible. Quand je roulais à gauche de la voie, je n'arrivais pas à anticiper les mouvements des véhicules. Juste sortir d'un stationnement : à gauche ou à droite? Pour ne pas être face à la circulation. Je gardais une plus grande distance devant moi en évitant d'être emboîté dans la circulation.

S'assurer d'être vu : je comptais les rétroviseurs que je voyais dans la circulation, souvent je cherchais les conducteurs pour un contact visuel aux intersections, une autre fraction de seconde. Les virages à droite en pleine face... chez nous c'est à gauche... Vive l'ABS...

Garder les yeux en mouvement : j'avais les yeux tout le tour de la tête. Mon petit drapeau du Canada derrière intriguait les automobilistes qui s'en approchaient dangereusement pour lire Montréal et ensuite me faire des « tums'up ». En tout cas, je dormais tellement bien le soir venu, j'étais brulé. Rassurez-vous, pas plus reposant pour le passager !!!

J'ai bien aimé mon expérience. La prochaine fois, pourquoi pas Londres... (mmm passager pas très d'accord). Je vous en reparlerai. D'ici-là gardez le caoutchouc en dessous.

Ride With Pride

DANIEL FORTIER (QC-XIV)
450-763-0104
danielfortiermb@hotmail.com

International Representative's column : Ricky Gautreau (QC-XIV)

Hello members of the BK and NEC,



The new season has arrived here in New-Brunswick Canada. I see motorcycles on the road every day.

I would like to remind everybody that you will be getting your International ballots in the mail shortly. Please take the time and vote for the candidates that YOU want to represent this good and nice club of ours. Think before you vote. Who is the right person in the right position for this organization. This is VERY important.

The results will be counted and known at our International Convention in Milwaukee this July.

Hope to see some members of the NEC in Milwaukee.

Also in September in Granby Quebec we will have our elections for our executive board for the NEC. Hope to see you all there.

RWP

////////////////////////////////////

Bonjour membres des Blue Knights et de la Conférence Nord-Est

Une nouvelle saison est arrivée ici en Nouveau Brunswick Canada. Je vois des motos sur la route tous les jours.

Je voudrais vous rappeler à tous que vous recevrez sous peu vos bulletins de vote pour l'International. Veuillez prendre le temps et voter pour les candidats que VOUS voulez voir vous représenter et votre chapitre. Pensez bien avant de voter. Qui est la bonne personne pour cette position et pour cette organisation. Ceci est TRÈS important.

Les résultats seront comptabilisés et connus à notre Convention Internationale à Milwaukee ce mois de juillet.

J'espère voir quelques membres de la Conférence Nord-Est à Milwaukee.

Également, en septembre à Granby Qc, nous aurons nos élections pour votre exécutif de la Conférence Nord-Est. J'espère que vous serez tous là.

RICKY GAUTREAU (QC-XIV)
36 CHEMIN RENAUD
ST-ANTOINE, NB E4V 1N3
506-525-2154
rickygautreau@bellaliant.net

Election Candidates 2017

Please disseminate to your chapters through your own communications methods, the following members are verified and confirmed to be running as candidates for International Executive positions. Please note candidates are not allowed to campaign on our INTL Facebook page, however they are welcome to post their picture and pamphlets on the International Website and are published in the Sword & Shield per our bylaws.

President

DJ Alvarez, TX XXXI
Pat Fox, NY XXIV
Loni Strayer, PA XII

Secretary

Jim Borza, PA XII
Jack Kaylor, CA XXIV

Vice President

Bob Awtrey, GA XVIII
Karen Borza, PA XII
Jerry Bryan, OK II
Andreas (Schlagi) Hohendorf, GER V

Treasurer

John Bull, MD III
John Gordon, OH XVIII

Candidats aux Élections 2017

Veillez diffuser à vos chapitres avec vos propres méthodes de communication. Les membres suivants ont été vérifiés et confirmés pour être candidats pour des position à l'Exécutif International. Veuillez noter que les candidats ne sont pas autorisés à faire campagne sur notre page Facebook International. Ils peuvent par contre afficher leur photo et intentions sur le site de l'International et les publier dans le Sword & Shield en accordance avec nos règlements.

Président

DJ Alvarez, TX XXXI
Pat Fox, NY XXIV
Loni Strayer, PA XII

Secrétaire

Jim Borza, PA XII
Jack Kaylor, CA XXIV

Vice Président

Bob Awtrey, GA XVIII
Karen Borza, PA XII
Jerry Bryan, OK II
Andreas (Schlagi) Hohendorf, GER V

Trésorier

John Bull, MD III
John Gordon, OH XVIII

CONFERENCE NORD-EST AUTOMNE 2017

2017 FALL NORTHEAST CONFERENCE

SEPTEMBRE / SEPTEMBER 15-16-17

PAR / BY : QUÉBEC II GRANBY

ENREGISTREMENT / REGISTRATION

Membre/member : _____

Invité / Guest : _____

Adresse / Address : _____ Ville / City : _____

Province / State : _____ Code Postal / Zip code : _____

Telephone : _____ Courriel / E-mail : _____

Chapitre / Chapter : _____ KM / Miles : _____

Table de vente / Sale table : yes _____ no _____

Fin de semaine / Week-end

Adulte / Adult : \$110.00 cdn p/p \$110.00 cdn x () \$ _____

Banquet Adulte seulement / Adult only : \$60 cdn \$60.00 cdn x () \$ _____

Enfant / Children : \$60.00 cdn \$60.00 cdn x () \$ _____

Banquet Enfant seulement / Children only \$45.00 cdn x () \$ _____

SVP Faire un chèque à : Please make a check to :

BLUE BKIGHTS GRANBY QCII

C.P. 266, GRANBY, QC,CANADA, J2G 8E5

CONFÉRENCE NORD-EST D'AUTOMNE 2017
2017 FALL NORTHEAST CONFERENCE
SEPTEMBRE / SEPTEMBER 15-16-17
PAR / BY QC-II GRANBY

Fin de semaine / Weekend : \$ 110.00 cdn

Inclus / include : Vendredi / Friday Hospitality room (buffet, bières/beer, vin/wine)
2 déjeuners américain / american breakfast
Ride du samedi chez MIRA / MIRA nursery
Souper / banquet 4 services (terroir du Québec) with cash bar
Musique & Dance

Souper du samedi soir seulement incluant la ride chez MIRA : \$ 60.00
Saturday night supper only including MIRA ride

Enfants fin de semaine / Children weekend : \$ 60.00

Enfants souper samedi seulement / Children Saturday supper only : \$ 45.00

HOTEL CASTEL (mention **Blue Knight Group**)

901 Principale, Granby QC J2G 2Z5

www.hotelcastel.com

1-800-363-8953

Prix / Price : Chambre / Room 1 lit / bed Queen \$ 112.00

Chambre / Room 2 lits / beds \$ 142.00

Annulation des chambres / Room cancellation : 48 hrs

Inscription tardif après le 15 août 2017 : \$ 120.00 cdn

Late registration after August 15th

BIENVENUE.....WELCOME

Toutes les informations seront publiées sur notre site internet

All those informations will be on our web site

www.blueknightsqciigranby.com